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Aanwezig: de minister-president Cals en de ministers Bies
heuve1 9 Luns, Samkalden, Suurhoff, Den Uyl Veld-
kamp, Vondeling en Vrolijk ' 

Tevens zijn aanwezig staatssecretaris De Block 
ir.J.A .P. Franke (Landbouw en Visseri j), mr.A-.F.K . 
Har~ogh en mr.F. Italianer (Buitenlandse Zaken), 
dr.W.P~H. van Oorschot (Economische Zaken), drs. 
D.M. Rlngnalda en de ambassadeur D. Spierenburg. 

Secretaris: drs.J.~i~~~~~~ 
C> 

2 •. Mededelingen 

Niets aan de orde gesield. 

3. Situ:~ie.in ~e Eu:opese ~emeenschappen (Brieven van de staats
~gcffl8f6) v , __ n BUl tonlcndse Zaken dd. 22 juli 1965

9 
nrs .116045 

Minister Luns merkt ter toelichting van de stuk
ken op, dat de raad zeer diepgaand op alle aspecten van de 
crisis in de EEG zou kunnen ingaan~ maar hij vraagt zich 
af of dat de juiste procedure iso Hij heeft vernomen, dat 
de Belgische minister Spaak in de vergadering van de E~G
raad, die voor maandag is ~itgeschreven, niet aanwezig wil 
zijn, maar deze vergadering wil vervangen door een dejeuner 
van de vijf ministers van buitenlandse zaken. Spreker aar
zelt zeer of hij naar een dergelijk dejeuner zal toegaan, 
ook al omdat zijn ambtgenoten van Economische Zaken en 
van Landbouw en Visserij grote belangen bij deze zaak heb
ben. Als de vergadering van de ELG-raad doorgaat, zal spre
ker het advies willen geven~ dat van Nederlandse zijde nog 
geen standpunt wordt ingenomen ten aanzien van het nieuwe 
memorandum van de E=G-commissie. In de komende maanden zal 
men kunnen zien hoe de Duitse regering zich opstelt. De 
verkiezingen in dat land zouden ook tot een geheel nieuwe 
situatie kunnen leiden. Bovendien wil de Franse regering 
niet voor oktober een standpunt innemen. Het nieuwe memo
randum van de E~G-commissie ziet spreker als een merkwaar
dige capitulatie, vooral wat de bevoegdheden van het Euro
pese parlement betreft, voor de bezwaren die van Franse 
z~ 1de tegen het oorspronkelijke voorstel van de E~G-
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commissie zijn geuito 
Spreker heeft zojuist vernomen? dat minister Spa~ 

meent, dat de voorzitter, na geconstateerd te hebben dat 
de Franse minister opzettelijk niet aanwezig is , de ~erga
dering van de EEG-raad zou moeten verdagen. 

. De heer Spierenburg deelt mede, dat ministe~ Spaak 
een bljeenkomst van de vijf ministers van buitenlandse zaken 
zou willen houden vóór de EEG-raad bijeenkomt. Spreker heeft 
d~e gedachte afgewezen, aangezien dan de E~G-raadsvergade
rlng zou worden voorbereid door een intergouvernementele 
bijeenkomst. Hij heeft aan zijn Belgische collega gezegd van 
oordeel te zijn, dat dan een restrictieve raadsvergadering 
gehouden zou moeten worden. Vervolgens is van Belgische 
zijde het voorstel gekomen om met de vijf ministers van bui
tenlands e zaken te de jeune:. .. 3> • Spreker heeft daarop gerea
geerd, dat hi~ hierop geen ja of nee kan zeggen, maar dat 
hij dit zelf niet juist zou achten. Hij verwacht nu, dat 
minister Spaak wel in de EEG-raad zal komen, maar dan prin
cipi~el zal stellen, dat de raad niet kan vergaderen, als 
een van de zes landen weigert eraan deel te nemeno De ach
tergronden van zijn optreden zijn, dat de Belgische rege
ring Frankrijk niet wil isoleren en dat ministe r Spaak zich 
nog steeds ziet als intermediair in de ontstane C' .'sis. 
Zijn Belgische ambt _--~~ ;-:;-::- :1 'zijn het niet allen met hem eens, 
maar Spaak wordt volkomen gedekt door de partijen in het 
Belgische parlement. 

Minister Luns merkt op, dat de Nederlandse juri
dische adviseurs twijfelen aan de vraag of, nu Frankrijk 
weigert aanwezig te zijn, de EEG-raa d beslissingen kan- r_r :::::: -:le 
De Duitse juridische adviseurs nemen een ander standpunt in. 
Zij zijn namelijk positief van oordeel, dat de EEG-raad ook 
zonder Franse delegatie beslissingen kan nemen. 

Minister Den Uyl merkt op, dat minister Luns twee 
punten heeft aangeroerd. In de eerste plaats de vraag van 
procedure hoe de Nederlandse delegatie zich in de vergade
ring van de EEG-raad komende maandag zal moeten ops t ellen 
ten aanzien van het karakter van die vergaderingen. In de 
tweede plaats de vraag hoe de houding van de Nederlandse 
delegatie zal moeten zijn tegenover de nieuwe voorstellen 
van de E~G-commissie met haar wegzinkende formulering ten 
aanzien van de bevoegdheden van het Europese parlem~nte 
Spreker is ook van oordeel, dat in de raadsvergaderlng van 
maandag niet al over deze voorstellen gediscusieerd moet 
worden. De houding van de Belgisch8 minister Spaak v~rrast 
spreker niet" Deze is in overeenstemming met.de houdlng V8n 
de Belgische minister Spinoy in de KSG-raad ln Luxembu:::-g. 
Hij veronderstelt voorts, dat wat Spaak in de vergaderlng 
van de EEG-raad zal zeggen wel tevoren tussen Brussel en 
Parijs zal zijn overeengekomen. Spreker is het ermee eens, 
dat men moet vermijden de EEG-raad te ontkrachten do r VOOl . 
afgaande overeenstemming op intergouvernementeel niveau, 
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maar van het ogenblik af, dat de Belgische en Luxemburgse 
delegaties het met het vergaderen door de EBG-raad niet eens 
zijn, wordt de de'uk in het front van de Vijf gedemonstreerd. 
Dat men het niet eens is tussen de Vijf is wel bekend, maar 
het maakt verschil of dit naar buiten gedemonstreerd wordt. 
Hij heeft van de ambassadeur Spierenburg begrepen, dat de 
Belgische delegatie wel in de vergadering van de raad zal 
komen, maar minister Spaak wil dan de bevoegdheid van de 
raad om beslissingen te nemen in twijfel trekken. Spreker 
wil in elk geval trachten een restrictieve raadsvergadering 
te bereiken, zodat niet al van te voren blijkt, dat het front 
van de Vijf uiteen ligt. De heer Spierenburg deelt op een 
vraag van de minister-president mede, dat minister Spaak 
ook in een restrictieve raa dsvergadering zal komen. 

Minister Luns heeft in de Kamercommissie, waarin 
men erop aandrong, dat de Nederlandse delegetie volstrekt 
pal zou staan wat betreft de bevoegdheden van het Europese 
parlement, dit afgehouden, omdat de Nederlandse delegatie 
moet oppassen, dat zij niet alleen komt te staan. Spreker 
acht het ook niet uitgesloten, dat de Franse president de 
nieuwe voorstellen van de EEG-commis s ie zo van de tafel veegt. 
Het is voorts onzeker of de Italiaanse en Duitse regeringen 
alles slikken wat de EEG-commissie thans heeft voorgesteld. 
Om deze redenen is het beter met het innemen van het stand
punt in de EEG-raad tot na de zomer te wachten. Voorshands 
staat vast, dat de Duitse en Italiaanse regeringen niet ak
koord gaan met intergouvernementeel overleg buiten de E~G
commissie, evenmin als de Nederlandse regering. 

De heer Spierenburg heeft van zijn Belgische ambt
genoot begrepen, dat Spaak uit het gesprek met de Franse 
minister Couve de Murville heeft geconcludeerd, dat de enige 
manier om uit de crisis te komen zou zijn de EEG-commissie 
erbuiten te laten. Spreker is van oordeel, dat in de verga
dering van de EEG-raad van komende maandag geen bespreking 
au fond van de voorstellen van de E~G-commissie kan plaats 
hebben. Hij meent, dat van Nederlandse zijde wel allerlei 
vragen gesteld kunnen worden. Minister Luns stemt hiermede 
• ln. 

De minister-president stelt de vraag of de REZ 
akkoord gaat met do notitie van Buitenlandse Zaken betref
fende de juridische aspecten van de Franse houding in de E~~G, 
die staatssecretaris De Block aan de raad heeft gezonden. 
M~n~ster Vondeling heeft de stukken niet op ti1d ontv~ng~n. 
Minlster Luns antwoordt, dat het stuk van de E.LG-commlssle 
pas de vorige dag om zes uur op Buitenlandse Zaken is ont
vangen. De notitie met de juridische aspecten is reeds de 
vorige week aan de leden van de coördinatie-commissie toe
gezonden. 

Minister Samkalden merkt op, dat in de conclusies 
onder punt 10 a sprake is over het rechtsgeldig function~ren 
van de EEG-raad als een land niet aanwezig is. Spreker wll 
echter een onderscheid maken tussen het bijeenkomen vun deze 
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raad en het beraadslagen enerzijds en het besluiten door de 
raad anderzijdso Hij meent, dat de raad zonder deelneming van 
alle 6 leden geen besluiten kan nemen. 

De heer Spierenburg merkt op~ dat de voorberei
ding ook met hulp van de schriftelijke procedure mogelijk 
is. Staatssecretaris De Block zegt met verwijzing naar het 
derde punt in zijn brief van 21 juli~ dat het dan de vraag 
is of de Nederlandse delegatie steun voor het volgen van de 
schriftelijke procedure krijgt. 

Minister Den Uyl meent, dat men lang kan discus
siëren over de vraag of de EEG-raad al dan niet zonder Franse 
minister kan vergaderen, maar het is voornamelijk afhanke
lijk van de politieke wil van de Vijf landen of zij dan in 
de EEG-raad willen vergaderen. Als de Vijf tot de conclusie 
komen 9 dat zij thans niet in de EEG-raa d met de EEG-commissie 
kunnen beraadslagen, betekent dat een ernstige afbreuk zowel 
aan de commissie als aan de gehele E~G. Spreker zou in de 
restrictieve vergadering willen verdedigen, dat de EEG-raad 
zonder Franse minister geen besluiten kan nemen, gelet op 
de unanimiteitsregel~ maar dat deze raad wel kan beraadslagen 
samen met de E~:~G-commissie, waarbij men provocatie van de 
Franse regering moet vermijden. 

Minister Suurhoff vraagt zich af wat nu het nut 
van een vergadering van de EEG-raad is. Spreker verwacht, dat 
minister Spaak niet zal nalaten te trachten de E~G-raad on
middellijk te blokkeren; bij de Belgische en Luxemburgse 
regeringen ontbreekt de politieke wil om alleen met_do Vijf 
te vergadereno Dit zal dan door de bijeenkomst van de E~G
raad komende maandag bekend worden. Minister Luns begrijpt 
de bezorgdheid van minister Suurhoff? maar het niet-bijeen
komen van de E" G-raad zou een nog veel ernstiger zaak zijn. 
Het wel bijeenkomen onderstreept~ dat de regeringen van de 
Vijf van oordeel zijn? dat een en ander niet intergouverne
menteel geregeld kan worden; behalve de Nederlandse rege
ring etaan ook de Duitse en Italiaanse regeringen op dit 
standpunt, terwijl tot voor kort ook de Belgische aldus dacht. 
Bovendien zal de Duitse minister Schröder nog een gesprek met 
minister Spaak hebben. Minister Den Uyl is evenals minister 
Luns van oordeel, dat het niet-bijeenkomen van de EEG-raad 
na de convocatie door de Italiaanse minister zou betekenen, 
dat deze raad door obstructie van de Franse regering na de 
vergadering van 30 juni wordt ontkracht. De heer Spierenburg 
wijst erop, dat minister Spaak nooit heeft gevraagd om een 
bijeenkomst van de vijf ministers van Buitenlandse zaken in 
plaats van de EEG-raad, maar alleen om een bijeenkomst voor
afgaande aan de vergadering van de EEG-raad Minister Luns 
heeft ook een vraag gehad van Belgische kant om in plaats " 
van bijeen te komen in de EEG-raad een samenkomst van de vlJf 
ministers te houden. 

De minister-president stelt de vraag of bij de,ver
gadering van komende maandag ook de EEG-commissie aanwezlg 
zal zijn. Minister Luns a ntwoordt, da t de z e commissie ook 
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aan een restrictieve verga dering zal de elnemen. 
De minister-president stelt als conclusie v oo r dat 

~e Nederlandse d~legatie komende maandag geen standpunt ~al 
lnnemen ten aanZlen van de nieuwe voorstellen van de E~G
commissie. De raad besluit aldus. 

De minister-president heeft uit de telegr amm en be
grepen, dat de Franse regering zich enkele maanden nie t ov er 
de zaken van de Europese Gemeenschappen wil uitsprek en. Dan 
staat de Nederlandse regering voor de opstelling van de 
Troon~ede en de ind~ening van de begro t ings s tukkene Spreker 
zou dlt aspect wel ln het oog willen houden. Minister Luns 
meent, dat de delegatie noch een flinke houding moet aan
nemen, noch de commissie-voorstellen zal moeten aanvaarden. 
De minister-president is v an gevoelen~ dat de Nederlandse 
delega tie ~oet trachten één lijn met andere delegaties te 
volgen. Daartoe zal men moeten nagaan hoe het beleid terzake 
in d~ k~me~d~ maanden zal moeten zijn. Als het standpunt, 
dat ln Junl ln de EEG-raad is ingenomen, niet onverzwakt kan 
worden gehandhaafd, doet de vraag zich voor of niet hierop 
al moet worden gepreludeerd. 

Minister Samk:alden acht het v an groot belang hoe 
van Franse zijde op de voorstellen van de EEG-commissie zal 
worden gereageerd. Als deze door de Franse regering v an de 
tafel worden geveegd, behoeft onzerzijds geen bezwaar tegen 
de voorstellen te worden gemaakt. Spreker merkt vervolgens 
op, dat de aanvankelijke commissie-voorstellen alleen uit
breiding van de parlementaire bevoegdheden tot de budgettaire 
controle inhielden. Hij vraagt zich af in hoeverre op een 
ander punt versterking van het Europese parlement mogelijk 
is; hij denkt daarbij met name aan de wetgevende bevoegd
heden. De Franse bezwaren aangaande de budgettaire controle 
richten zich tegen de algemene verschuiving van de bevoegd
heden in dë EEG na~r het Euro~8se parlemen] en de-EEG-commis
sie. Spreker meent~ dat het zijn nut zou kunnen hebben aan 
het debat een andere tournure te geven door aan te dringen 
op uitbreiding van de wetgevende bevoegdheid. In wezen heeft 
dit punt al lang gespeeld. Het recht van amendement is ook 
belangrijker dan de budgettaire controle. 

Minister Luns merkt op, dat het punt van de wet
gevende bevoegdheden reeds maande~~ang in de Nederlandse 
voorstellen is genoemd? maa r niemand heeft deze gedachte 
gesteund. Voor de Fransen zou ook dit volstrekt onaanvaard
baar zijn, waardoor Nederland dan op dit punt geïsoleerd ~ou 
raken. Minister Den Dyl is het niet eens met dit betoog van 
minister Luns. Tot sprekers verbazing heeft het Europese 
parlement in zijn resolutie van vele bladzijden lang over 
het recht van amendement niet gerept. In de vergadering van 
30 juni heeft de Nederlandse delegatie gesproken over het 
wetgevingsveto; dat is een niet zo sterke kaa rt? omdat dit 
stuit op onoverkomelijke Franse bezwaren, maa r Buitenlandse 
Zaken zal kunnen nagaan welke formulering zou kunnen worden 
ontworpen om de inspraak v an het Europese pa r lement bij de 
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wetgeving te vergroten. Dit behoeft niet een vetorecht te 
zijn, er zijn ook andere mogelijkheden van inspraak denkbaa~ 
Als een aantal voorstellen hierover wordt nagegaan, zou dit 
een mogelijkheid kunnen vormen. Het voorstel van de EEG
commissie betekent namelijk uitstel van vergroting van de 
bevoegdheden van het Europese parlement, maar tegelijk zal 
de wetgevende molen van de EEG op volle kracht doordraaien, 
zodat er een steeds verdere uitholling van de parlementaire 
invloed zal plaatshebben. 

Minister Vondeling vraagt zich af of de raad de 
zaken die in Brussel aan de orde zijn niet te geïsoleerd 
ziet van andere ontwikkelingen. Spreker wijst in dit verband 
op nieuwe punten, zoals het 3pionage-incident" in de NAVO, 
waarmede president De Gaulle zich sterk bezig kan gaan hou-
d~n,. terw~jl hij wellicht verder.L.zal g8:~n.:'~n ... , z~jn.I).~t~Q~a-: '1 
llstlsch lsolement. Spreker n03,Jlt.. voort . u. ... ~o,-GllJ:!..tt~~:,,' " fiat 
de communisten in Frankrijk met een eigen Kandidaat in de 
presidentsverkiezingen tegen De Gaulle zullen komen, waar
door deze misschien niet de eerste keer al gekozen zal worden. 
Voorts heeft minister Luns al op de naderende verkiezingen 
in de Duitse Bondsrepubliek gewezen. Spreker is het ermede 
eens, dat de raad verstandig zal doen om de ontwikkeling 
tijdens de vakantie aan te zien. Minister Luns meent ook, dat 
gedurende enige weken een soort politieke vakantie nodig is. 

Minister Samkalden merkt op, dat de Nederlandse 
regering steeds ernaar gestreefd heeft ten aanzien van de 
bevoegdheden van het Euro.:)ese parlement niet minder te doen 
dan de EEG-commissie voorstelt. Deze commissie had een bin
ding tussen de drie onderdelen van haar voorstellen. Spreker 
betreurt het, dat de commissie nu met nieuwe voorstellen is 
gekomen, maar nu die er zijn 9 zal ook de Nederlandse delega
tie zich daarop moeten instellen. Dit zo zijnde zal de Neder
landse delegatie ernaar moeten streven een zo groot mogelijk 
aantal van de landen bereid te vinden è :. ~ ,- _. :... ~ '~ .,;:: · ~_i _<; "\· · c.: ~1 , 

de bevoegdheden van het Europese parlement te steuneno Het 
staat wel vast, dat in de EEG-raad van 30 juni geen van de 
andere delegaties bereid was onvoorwaardelijk aan versterking 
van de parlementaire bevoegdheden vast te houden. Aangezien 
de Duitse regering een sterke klap heeft gekregen door de 
Franse houding tegenover de selecte studiegroep in de NAVO 
zal zij minder geneigd zijn de Fransen te volgen dan in het 
verleden. Daarom zal de Nederlandse delegatie zo nauw moge
lijk contact met de Duitse delegatie moeten houden. Bij de 
gedachtenontwikkeling zal dan ook gebruik gemaakt kunnen 
worden van de suggestie inzake het amendementsrecht voor het 
Europese parlement. De ~jllister-president is het eens met 
minister Samkalden dat in de richting die hij aangaf, verder 
denkwerk moet worden verricht. 

Minister Biesheuvel zegt naar aanleiding van de 
opmerking van minister Luns~ over het nut van een poli tieke 
vakantie van twee of drie maanden, dat freewheelen bezwaar
lijk is, als hij leest in een nota van de BEB dat de chaos 
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uitbreekt, als niet voor eind september een oplossing van 
de crisis in de ETIG is gevonden. Dit heeft vooral betrekking 
op de agrarische sector o.ao de v ark ensmarkt . Voorzover de 
E~G-commissie? gehoord een beheerscomité 9 beslissingen kan 
nemen? is er geen probleem9 maar er zijn ook zaken die dan 
tot oktober kunnen doorlopen, maar die daarna ook tot een 
chaotische situatie leiden. Spreker is van oordeel? dat bij 
de vijf andere landen moet worden nagegaan of het denkbaar 
is ? dat C'~ E~ ·~ G-raad verga dert met een agenda waarop alleen 
lopende zaken voorkomen. Ook de E:SG-commissie mag in de ko 
mende weken niet stil zitten. 

Minister Luns maakt de volgende k anttekeningen. 
Met betrekking tot het nauwe conta ct met Bonn meY'kt hij op, 
dat de Bondsregering het liefste zou zien? dat er een over
eenstemming tussen Bonn en Den Haag kwam over een aantal 
concrete plannen. Spreker zou wel dit contact willen hebben? 
maar wij zullen niet mo eten komen tot een vast standpunt 
over deze punten. Het andere ]junt van de technische zaken 
zal spreker in Brussel behandelen voor het geval . minister 
Biesheuvel maandag niet naar de EEG-raad gaat. Spreker zal 
voorts met zijn Duitse ambtgenoot Schröder spreken over nauw 
politiek contact tussen beide regeringen. 

De heer Spierenburg merkt op, da t men voor de 
punten die minister Biesheuvel noemde kan proberen de schrif
telijke procedure te volgen? maar het is ook mogelijk om in 
de komende vergadering van de E- ~G-raad het denkbeeld van 
minister Biesheuvel aan de orde te stellen. Minister Bies
heuvel meent? dat voorzover hij het kan overzien de bijzon
de l' lngewikkelde regelingen? die in een werkgro ep moeten 
worden voorbereid? zich niet goed lenen voor het volgen van 
de schriftelijke procedure. Men zal dit niet als een grote 
politieke zaQk moeten zi en, maar het met de Fransen mo eten 
opnemen, die er ook belang bij hebben? dat er voortgang 
plaats heeft. De minister-president lijkt het dan het beste, 
dat dit via de p ermanente vertegenwoordigers loopt. De raa d 
stemt· daarmede in. 

Minister Luns zal de resultaten van de vergadering 
van de EEG-raad van komende maanda g schriftelijk rondzenden. 

De raad aanva ardt na enige verdere bespreking de 
volgende conclusies~ 

10
• De raad is het erover eens? dat de E3G-raa d in afwezigheid 

van de Franse delegati e geen rechtsgeldige besluiten kan 
nemen, maar de E~;G-raad zal wel (met de E-~G-commis sie) kunnen 
beraadslagen. 

20
• De Nederlandse delegatie zal in de komende vergadering van 

de E~G-raad geen standpunt innemen ten aanzien van de nieuwe 
voorstellen van de E~G-commissie9 zij zal zich noch flink 
opstellen noch de commissie -voorstellen __ a anvaarden. 



- 8 -
Zeer Geheim REZ 

23 juli 1965 

30
• Zowel in de E~G-raadsvergadering als bij de verdere gedach

tenontwikkeling (o.a. over het recht v an amendement voor het 
Europese parlement) zal nauw contact met de Duitse delegatie 
worden gehouden; daarto e zal ook contact met de Bondsregering 
in Bonn worden gelegd. 

40
• Nagegaan kan worden of voor bepaalde technische zaken de 

schriftelijke procedure kan worden gevolgd; aangezien dat 
voor ingewikkelde landbouwzaken niet zal kunnen functioneren, 
zou men deze zaken tot technische zaken kunnen verklaren en 
de wijze van behandeling zal dan met de Fransen, die bij. de 
voortgang van die zaken ook belang kunnen hebben, worden op
genomen. Dit zal via de permanente vertegenwoordigers worden 
geëntameerd. 

5
0

• TIe REZ zal op vrijdag 3 s~ptcmber weor bijeenkomBn; tevoren 
zal een nota met de ontwikkeling sinds de ze vergadering wor
den rondgezonden. (TIatum is later gewijzigd in 10 september). 

60
• TIe ministers Luns, TIen Dyl en mogelijk ook minister Biesheu

vel alsmede staatssecretaris TIe Block zullen maandag 26 juli 
de E~G-raad bijwoneno 

4 ,. Rondvraag 

a. Originoregeling voor Afrikaanse landen 

TIe heer Spierenburg deelt mede, dat over het Neder
landse standpunt met betrekking tot de voorstellen voor een 
origineregeling voor Afrikaanse landen nog een meningsver
schil tussen Buitenlandse Zaken en Economische Zaken bestaat. 
Het betreft hier een regeling die de geassocieerde Áfrikaanse 
staten noch Frankrijk gaarne zullen laten liggen. Spreker heeft 
de vorige dag in Brussel een reserve terzake gelegd, omdat de 
Nederlandse ministers het nog niet erover eens waren. Hij zou 
uit politieke overwegingen deze zaak in Brussel nog even 
willen uitstellen. Minister TIen Dyl merkt op, dat deze kwestie 
ingewikkeld en belangrijk is. Hij verzoekt de ambassadeur 
Spierenburg nog met dro Van Oorschot conta ct op te nemen voor 
bespreking van enkele onderdeleno Het voorbehoud zou spreker 
in de komende week nog willen handhaven. Hij heeft over deze 
zaak nog geen oordeel. Staatssecreta ris TIe Block meende, dat 
er met spoed een sta ndpunt moet worden ingenomen , aangezi en 
anders, als er niet beslist wordt, een afzonderlijke verga
dering van de as sociatieraa d noodzakelij k zou zijno De heer 
Spierenburg is van oordeel, dat de reserve wel g edurende een 
we ek gehanlli~&afd zal kunnen worden. 


